

## IPAC AWARDS SHORTLIST

IPAC is pleased to announce the distinguished shortlist for the 2026 IPAC Awards in Public Administration Excellence.

This year's awards process was highly competitive, with nominations continuing to increase over previous years. Following a thorough review process, IPAC has selected the strongest nominations in each category.

The IPAC Awards recognize excellence in public service and public administration across Canada, celebrating outstanding leaders/teams and achievements across five distinct categories.

From each shortlist, one or more winners will be selected and announced at IPAC's Annual National Public Service Symposium, taking place October 5–7, 2026, in Ottawa.





## ESTABLISHED LEADER

The IPAC Award for Established Leaders recognizes leaders in public administration who have made substantive achievements over many years and whose work has made a significant impact to the public interest. These individuals should also reflect the ideals of public administration. They will have advanced confidence and trust in their respective field.

- Lisa Bergen - Natural Resources and Indigenous Futures
- Marc Bertrand - Conseil des écoles catholiques du Centre-Est (CECCE)
- Karmel Chartrand - Manitoba Labour and Immigration
- Barb Goodwin - Regional Municipality of Durham
- Mallorie Lawson - Ministry of Labour, Immigration, Training and Skills Development
- Darlene Morgan - Gitlaxt'aamiks Village Government
- Sonya Skinner - Town of Collingwood



## EMERGING LEADER

The IPAC Award for Emerging Leaders recognizes promising new leaders in public administration who have served for five years or less in their profession. These individuals should reflect the ideals of public administration.

- Khadeja Elsibai - Innovation, Science, and Economic Development Canada
- Alexa Landry LeBlanc - Government of New Brunswick
- Dan Lowcay - National Research Council of Canada
- Dr. Temitope Ojo - Ministry of Natural Resources
- Justin Pearce - Saskatchewan Public Safety Agency
- Mariana Rodriguez Valencia - Natural Resources and Indigenous Futures



## INNOVATION

The IPAC Award in Innovation recognizes an individual or organization that has produced an exceptional change or new way of doing things that addresses the public interest.

- Sagal Abdullahi - Treasury Board of Canada Secretariat
- BC's Civil Forfeiture Office (CFO)
- City of Calgary
- City of Niagara Falls
- Ministry of Assisted Living and Social Services, Government of Alberta
- Ministry of The Attorney General, Government of Ontario
- Parks Canada
- The Regional Municipality of York
- Transport Canada



## DISTINGUISHED SERVICE IN MENTAL HEALTH PROMOTION

The IPAC Award for Distinguished Service in Mental Health Promotion recognizes an individual or organization with an outstanding record supporting individuals or a community with creative and sustained mental health programming.

- Black-Centric Enhancement and Advancement Team - Health Canada
- Forestry Division Mental Health Team - Alberta Forestry and Parks
- Ministry of Finance, Government of British Columbia
- Municipal Property Assessment Corporation (MPAC)
- Natasha Nandall - Statistics Canada
- Saskatchewan Public Safety Agency





## INNOVATION WITH AI

The IPAC Award in Innovation with AI recognizes an individual or organization that has used artificial intelligence in an innovative way to create meaningful change, improve how things are done, and advance the public interest.

- Nadine Boudreau-Brown - Agriculture and Agri-Food Canada, iA3 Team
- City of Markham (CityRover AI)
- Government of Alberta
- Government of New Brunswick
- Ministry of Labour, Immigration, Training and Skills Development, Government of Ontario
- Municipal Property Assessment Corporation
- Public Services and Procurement Canada

**NEW THIS YEAR**

## THANKS TO THE NATIONAL AWARDS COMMITTEE

Winners will be selected by IPAC's National Awards Committee:

- Shannon Dean – Clerk of the Legislative Assembly of Alberta (IPAC Board Member at Large)
- Sean Elliott – Executive Director, Digital Health Enablement, Government of Nova Scotia (Chair of the IPAC Halifax Regional Group, IPAC Board Member)
- David Fulford – CEO, Institute of Public Administration of Canada
- Ron Hallman – President & CEO, Parks Canada (Chair of the IPAC National Board)
- Katy Lalonde – Director, Digital, Supply Ontario (Special Advisor to the Board)
- Paul LaFleche – Executive Deputy Minister, Government of Nova Scotia (Immediate Past President of IPAC)

# LISTE DE PRÉSÉLECTION POUR LES PRIX IAPC

L'IAPC a le plaisir d'annoncer la liste des finalistes distingués des Prix d'excellence en administration publique de l'IAPC 2026.

Le processus de sélection de cette année a été particulièrement concurrentiel, le nombre de candidatures ayant continué d'augmenter par rapport aux années précédentes. À la suite d'un processus d'évaluation rigoureux, l'IAPC a retenu les candidatures les plus remarquables dans chacune des catégories.

Les Prix de l'IAPC soulignent l'excellence dans la fonction publique et l'administration publique partout au Canada, en célébrant des leaders, des équipes et des réalisations exceptionnels dans cinq catégories distinctes.

Parmi les finalistes de chaque catégorie, un ou plusieurs lauréats seront sélectionnés et annoncés lors du Symposium annuel national de la fonction publique de l'IAPC, qui se tiendra du 5 au 7 octobre 2026 à Ottawa.





## LEADER ÉTABLI

Le prix de l'IAPC pour les leaders établis récompense les leaders de l'administration publique qui ont accompli des réalisations importantes au cours de nombreuses années et dont le travail a eu un impact significatif sur l'intérêt public. Ces personnes doivent également refléter les idéaux de l'administration publique. Elles auront suscité la confiance dans leur domaine respectif.

- Lisa Bergen – Ressources naturelles et Avenirs autochtones
- Marc Bertrand – Conseil des écoles catholiques du Centre-Est (CECCE)
- Karmel Chartrand – Travail et Immigration Manitoba
- Barb Goodwin – Municipalité régionale de Durham
- Mallorie Lawson – Ministère du Travail, de l'Immigration, de la Formation et du Développement des compétences
- Darlene Morgan – Gouvernement du village de Gitlaxt'aamiks
- Sonya Skinner – Ville de Collingwood



## LEADER ÉMERGENT

Le prix de l'IAPC pour les leaders émergents récompense les nouveaux leaders prometteurs de l'administration publique qui exercent leur profession depuis cinq ans ou moins. Ces personnes doivent refléter les idéaux de l'administration publique.

- Khadeja Elsibai – Innovation, Sciences et Développement économique Canada
- Alexa Landry LeBlanc – Gouvernement du Nouveau-Brunswick
- Dan Lowcay – Conseil national de recherches du Canada
- Dr Temitope Ojo – Ministère des Richesses naturelles
- Justin Pearce – Agence de la sécurité publique de la Saskatchewan
- Mariana Rodriguez Valencia – Ressources naturelles et Avenirs autochtones





## INNOVATION

Le prix IPAC pour l'innovation reconnaît une personne ou un organisme qui a apporté des changements exceptionnels ou une nouvelle façon de faire qui répond à l'intérêt public.

- Sagal Abdullahi – Secrétariat du Conseil du Trésor du Canada
- Bureau de confiscation civile de la Colombie-Britannique (CFO)
- Ville de Calgary
- Ville de Niagara Falls
- Ministère des Services sociaux et de l'Aide à la vie autonome, gouvernement de l'Alberta
- Ministère du Procureur général, gouvernement de l'Ontario
- Parcs Canada
- Municipalité régionale de York
- Transports Canada



## PRIX POUR SERVICES ÉMINENTS DANS LA PROMOTION DE LA SANTÉ MENTALE

Le prix de l'IAPC pour services distingués dans la promotion de la santé mentale récompense une personne ou une organisation qui a fait preuve d'un bilan exceptionnel en matière de soutien aux personnes ou à la communauté grâce à des programmes créatifs et durables en matière de santé mentale.

- Équipe pour l'amélioration et l'avancement des personnes noires – Santé Canada
- Équipe de santé mentale de la Division des forêts – Alberta Forestry and Parks
- Ministère des Finances, gouvernement de la Colombie-Britannique
- Société d'évaluation foncière des municipalités (MPAC)
- Natasha Nandall – Statistique Canada
- Agence de la sécurité publique de la Saskatchewan



## INNOVATION AVEC L'IA

Le Prix de l'IAPC pour l'innovation en intelligence artificielle récompense une personne ou une organisation qui a utilisé l'intelligence artificielle de façon novatrice afin de susciter des changements significatifs, d'améliorer les façons de faire et de faire progresser l'intérêt public.

- Nadine Boudreau-Brown – Agriculture et Agroalimentaire Canada, équipe iA3
- Ville de Markham (CityRover AI)
- Gouvernement de l'Alberta
- Gouvernement du Nouveau-Brunswick
- Ministère du Travail, de l'Immigration, de la Formation et du Développement des compétences, gouvernement de l'Ontario
- Société d'évaluation foncière des municipalités
- Services publics et Approvisionnement Canada

**NOUVEAU CETTE ANNÉE**

## MERCI AU COMITÉ DES PRIX NATIONAUX

Winners will be selected by IPAC's National Awards Committee:

- Shannon Dean – Greffière de l'Assemblée législative de l'Alberta (membre à titre personnel du Conseil d'administration de l'IAPC)
- Sean Elliott – Directeur général, Facilitation de la santé numérique, gouvernement de la Nouvelle-Écosse (président du Groupe régional d'Halifax de l'IAPC et membre du Conseil d'administration de l'IAPC)
- David Fulford – Président-directeur général, Institut d'administration publique du Canada (IAPC)
- Ron Hallman – Président-directeur général, Parcs Canada (président du Conseil d'administration national de l'IAPC)
- Katy Lalonde – Directrice, Numérique, ApprovisiOntario (conseillère spéciale auprès du Conseil d'administration)
- Paul LaFleche – Sous-ministre exécutif, gouvernement de la Nouvelle-Écosse (président sortant de l'IAPC)